
 1 

P R O T O K Ó Ł  Nr 1/2010 

 

I-szej sesji Rady Gminy Świercze odbytej w dniu 2 grudnia 2010 roku w sali narad Urzędu 

Gminy Świercze. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10-tej, zakończono o godz. 13
30

. 

Obradom do chwili wyboru Przewodniczącego Rady Gminy przewodniczył najstarszy 

wiekiem radny Pan Jerzy Dębski. 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Pan Adam Misiewicz 

2. Radca Prawny – Pani Ilona Kołodziejska-Komorowska 

3. Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej – Pani Danuta Skoczeń 

 

Przebieg sesji: 

       

          Radny senior Pan Jerzy Dębski otwierając sesję powitał nowo wybranych radnych i 

osoby uczestniczące w obradach. Poinformował także, że zgodnie z art. 20 ust. 2c ustawy o 

samorządzie gminnym, jako najstarszy wiekiem radny, poprowadzi obrady pierwszej sesji do 

chwili wyboru przewodniczącego Rady Gminy.  

Na wstępie poprosił Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej Panią Danutę Skoczeń o 

wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 

Następnie poinformował, że przed przystąpieniem do wykonywania mandatu – radni złożą 

ślubowanie. Poprosił wszystkich o powstanie, odczytał rotę ślubowania i każdy wyczytany 

kolejno radny wymówił słowa „ślubuję „  

Prawie wszyscy radni złożyli ślubowanie z dodaniem słów „Tak mi dopomóż Bóg”. 

       Radny senior stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze 14, co stanowi 

kworum władne podejmowania prawomocnych uchwał. 

Nieobecna radna Pani Małgorzata Chełstowska (pobyt w sanatorium) złoży ślubowanie na 

następnej sesji Rady Gminy, zgodnie z art. 23a ust. 3 ustawy  

o samorządzie gminnym. 

Następnie przedstawił porządek obrad pierwszej sesji zwołanej, zgodnie z  

art. 20 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, przez przewodniczącego Rady Gminy 

poprzedniej kadencji: 

   

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Złożenie ślubowania przez radnych. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy: 

a/ zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy, 

b/ powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c/ przyjęcie Regulaminu wyboru przewodniczącego Rady Gminy 

d/ przeprowadzenie głosowania (tajnego) 

e/ podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

4. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia sesji od Radnego 

Seniora. 

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy: 

a/ zgłaszanie kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

b/ powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c/ przyjęcie Regulaminu wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

d/ przeprowadzenie glosowania (tajnego) 

e/ podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie powołanie składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady 

Gminy.  

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

Radny Pan Wiesław Kęsicki zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktów 7 i 8 ze 

względu na nieobecność radnej Pani Chełstowskiej. W związku z jej nieobecnością 

trudno jest przypisać ją do jakiejkolwiek Komisji. W związku z powyższym wnioskuje o 

uwzględnienie jego wniosku i zdjęcie z porządku obrad pkt 7 i 8. 

 „za” przyjęciem wniosku radnego Kęsickiego głosowało 12 radnych, 

„przeciw” – 1 radny, 

„wstrzymało się od głosu” – 1 radny. 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

Radny Senior Pan Jerzy Dębski poddał pod głosowanie porządek obrad z naniesionymi 

poprawkami: 

„za” przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 

„przeciw” – 1 radny 

Porządek obrad I sesji przyjęto większością głosów. 

 

Ad pkt 4 - wybór Przewodniczącego Rady Gminy 

                         O ustawowym wymogu wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego 

Rady przypomniała Pani Ilona Kołodziejska-Komorowska, radca prawny Urzędu Gminy. 

Podkreśliła przy tym wymaganą bezwzględną większość głosów. 

Przewodniczący obrad Pan Jerzy Dębski poprosił o zgłaszanie spośród radnych kandydatów 

na Przewodniczącego Rady, z krótkim uzasadnieniem zgłaszanej kandydatury. 

Radny Pan Dariusz Siemborski zgłosił kandydaturę Pana Wiesława Kęsickiego. podkreślając 

jego profesjonalizm w prowadzeniu obrad Rady poprzedniej kadencji, a także doskonałą 

znajomość aktów prawnych regulujących pracę Rady. 

Kolejnym kandydatem, który sam zgłosił swoją kandydaturę był radny Pan Remigiusz Dudek. 

Obydwaj kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Więcej kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej. 

Do składu Komisji zostali zgłoszeni: 

1. Wiesław Adamiak 

2. Zdzisław Sionek 

3. Leszek Ostrzyniewski, który zrezygnował z członkostwa w Komisji Skrutacyjnej, 

zgłaszając kandydaturę Ryszarda Flonta. 

Wszyscy wymienieni kandydaci wyrazili zgodę na powołanie ich w skład Komisji 

Skrutacyjnej. 

Rada jednogłośnie zatwierdziła skład Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący obrad, przypominając zasady głosowania poprosił Komisję o rozpoczęcie 

czynności wyborczych: ukonstytuowanie się i przygotowanie kart do głosowania. 

Na ten czas ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie: 

                   Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Wiesław Adamiak odczytał Regulamin 

wyboru przewodniczącego, który Rada Gminy przyjęła jednogłośnie.  

Regulamin stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Poinformował także, że każdy z wyczytanych radnych otrzyma kartę do głosowania, a 

wyboru kandydata na Przewodniczącego Rady dokona w wyznaczonym miejscu na sali 

obrad. Jest przygotowana urna i parawan, który zapewni głosującym zachowanie tajności 

głosowania. 

Przed przystąpieniem do głosowania, członkowie Komisji Skrutacyjnej w obecności 

wszystkich uczestników sesji, sprawdzili, czy urna jest pusta. Następnie członek Komisji 

Skrutacyjnej radny Pan Ryszard Flont, wyczytywał  

z listy obecności nazwisko radnego, któremu członek Komisji Skrutacyjnej radny Pan 

Zdzisław Sionek, wręczał kartę do głosowania.  

Każdy wyczytany z listy radny, podchodził i za parawanem, dokonywał wyboru kandydata, 

po czym wrzucał kartę do urny.   

Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustaliła wyniki głosowania  

i jej Przewodniczący odczytał sporządzony protokół.  

W wyniku tajnego głosowania kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów: 

1) Remigiusz Dudek – 2 głosy, 

2) Wiesław Kęsicki – 12 głosów i to on został wybrany Przewodniczącym Rady Gminy 

Świercze na kadencję 2010 - 2014. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 2 do protokółu. 

W związku z powyższym Przewodniczący obrad Pan Jerzy Dębski odczytał uchwałę w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pani mecenas Kołodziejska-Komorowska wyjaśniła, że nie ma obowiązku głosowania 

uchwały o wyborze przewodniczącego Rady Gminy, gdyż wyboru dokonano w głosowaniu 

tajnym. Uchwała tylko potwierdza wybór.   

 

Ad pkt 5 – przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia  

                   sesji od Radnego Seniora. 

Nowo wybrany Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki, zajmując miejsce za 

stołem prezydialnym, podziękował za wybór i dodał, że swoją pracą postara się zmienić na 

swój temat zdanie tych osób, które na niego nie glosowały. W miarę swoich możliwości i 

umiejętności postara się nie zawieść zaufania, którym został obdarzony po raz kolejny.  

Po złożonym podziękowaniu przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad pkt 6 – wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

                   Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, przypominając jednocześnie, że Rada 

wybiera tylko jednego Wiceprzewodniczącego. 

Kandydaturę radnej Pani Marzeny Węgrockiej zgłosił radny Pan Jerzy Dębski. Radny Pan 

Leszek Ostrzyniewski uzasadniając to zgłoszenie dodał, że Pani Marzena pełniła funkcję 

Wiceprzewodniczącej w poprzedniej kadencji i współpraca z nią układała się pomyślnie i jest 

to odpowiednia osoba do pełnienia tej funkcji.  

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

Pani Marzena Węgrocka wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Pan Przewodniczący postawił wniosek, aby Komisja Skrutacyjna powołana dla 

przeprowadzenia głosowania przy wyborze przewodniczącego Rady Gminy, pozostała ta 

sama przy wyborze wiceprzewodniczącego Rady. 

„za” przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

W związku z tym Przewodniczący Rady poprosił Komisje Skrutacyjna o przystąpienie do 

pracy. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Pan Wiesław Adamiak wyjaśnił,  
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że karty do głosowania, przy zgłoszeniu jednego kandydata, są sporządzone w innej formie, 

niż przy głosowaniu na kilku kandydatów.  

Rada jednogłośnie przyjęła Regulamin wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Świercze, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przed przystąpieniem do głosowania członkowie Komisji Skrutacyjnej sprawdzili, czy urna 

jest pusta. Następnie członek Komisji Skrutacyjnej radny Pan Ryszard Flont wyczytywał z 

listy obecności nazwisko radnego, któremu członek Komisji Skrutacyjnej, radny Pan 

Zdzisław Sionek, wręczał kartę do głosowania.  

Każdy wyczytany z listy radny podchodził i za parawanem, gwarantującym tajność 

głosowania, dokonywał wyboru kandydata, po czym wrzucał kartę do urny.   

Po zakończeniu tajnego głosowania i podliczeniu jego wyników protokół odczytał 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Wiesław Adamiak. 

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy ( przy 13 głosach „za”) została Pani Marzena Węgrocka. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 

Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy odczytał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki. 

 

Ad pkt 7 i 8. 

Zdjęte z porządku obrad na, przyjęty przez Radę Gminy, wniosek radnego Pana Wiesława 

Kęsickiego. 

 

Ad pkt 9 – Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych, aby ustalić dzień w którym ewentualnie 

będą odbywały się sesje. Przez ostatnie kadencje dniem tym był czwartek. Czasami zdarzały 

się posiedzenia Rady w inne dni, ale były to sporadyczne przypadki. 

Wszyscy radni wyrazili zgodę, aby sesje odbywały się w czwartki.  

Ponadto Pan Przewodniczący dodał, że tradycją już stały się spotkania opłatkowe z udziałem 

radnych, pracowników Urzędu Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych i sołtysów, 

czy jest zapotrzebowanie na takie spotkanie? 

Radni wyrazili zgodę na kontynuowanie tej tradycji. 

Kolejnym tematem, który poruszył Pan Przewodniczący było zdjęcie, na jego wniosek, z 

porządku obrad pkt 7 i 8 w związku z nieobecnością radnej Pani Małgorzaty Chełstowskiej 

spowodowanej przyczynami zdrowotnymi. Co zrobimy, gdy na kolejnej sesji zdarzy się taka 

sama sytuacja? Nie możemy odkładać w nieskończoność powołania składów Komisji. 

Gdyby ktoś z radnych mógł przewidzieć wcześniej swoją nieobecność na poniedziałkowym 

posiedzeniu to jedynym sposobem jest oświadczenie woli uczestnictwa w pracach we 

wskazanych przez siebie komisjach. W Statucie Gminy mamy zapis, że radny może być 

członkiem nie więcej niż dwóch komisji stałych Rady Gminy. 

Radny Pan Kutner zapytał o meliorację i chciałby zaapelować do Pana Wójta o wzmożenie 

nacisków na odpowiedni urząd w Pułtusku, żeby sprawę melioracji dalej prowadzić i 

przepychać przez te zawiłości urzędowe.  

Drugą sprawą o której mówił radny Pan Kutner była sprawa odśnieżania dróg, poprosił w 

imieniu mieszkańców, aby operator maszyny nie zawalał im wyjazdu z bramy, czy wyjścia z 

podwórka zwałami śniegu. 

Trzeci wniosek radnego dotyczył dowożenia dzieci z rejonu Wyrzyki, Bylice, Pękale. Tu 

prośba do Pana Wójta, aby zastanowił się, czy byłoby to ekonomicznie uzasadnione, aby z 

tego rejonu zorganizować dowóz dzieci do szkół.  

Radny Pan Flont zwrócił się do Pana Wójta o wytyczenie granic dróg w Kościeszach.  
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki zwrócił się do „nowych” radnych, aby 

zapoznali się ze Statutem Gminy oraz z ustawą o samorządzie gminnym, bo te akty prawne 

określają tak jakby ramę w której możemy się poruszać. 

Pan Wójt zabierając głos powiedział, że jest seria pytań, które wymagają pewnego 

przygotowania, natomiast pytanie dotyczące odśnieżania wymaga natychmiastowej 

odpowiedzi. Otóż jest to nierealne, bo gdyby operator zaczął się bawić, cofać przy każdej 

posesji to spowolni to sam proces odśnieżania. 

Mamy ok. 130 km dróg, gmina jest podzielona na rejony po których w chwili obecnej jeździ 7 

operatorów.  

Na pozostałe pytania Pan Wójt udzieli odpowiedzi na jednej z kolejnych sesji. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 10 – zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Kęsicki zamknął 

obrady I Sesji. 

 

 

Protokółowała:                                                   Przewodniczący 

/-/ Iwona Nowotka                                                 Rady Gminy 

               

                                                                          / Wiesław Kęsicki / 

 

 

 

 

 


